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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Annika Jung T  

Cathrin Bergenstråhle X  Christer Lydig T  

Tobias Nässén X  Anna Kjellin Flory T  

Eva Öhbom Ekdahl -  Eivor Örenmark T  

Filip Wiljander X  Bo Bergkvist T From § 314

Linda Norberg -  Petter Larsson   

Ylva Sandström X From § 314 Lennart Bergh N Tom § 319 

Peter Zethreus X   Oliver Rykatkin T From § 325

Helene Skantze X  Lena Edström Sandin -  

Lars Stenholm X  Eric Lindahl N   

Eva Närvä Eickenrodt X  Anders Markow N  From § 314

Sofia Fölster X  Christina Rinman N   

Susanne Markow -     

Henrik Barck X     

Johan Hiller X From § 314    

Vilma Mori Aguilar -     

Pernilla Hsu X From § 314    

Richard Wendt -     

Magnus Wakander X     

Lotta Riedel X     

Magnus Sjöqvist X     

Sebastian Ridderskans X  Tom § 324    

Dominique Faymonville -     

Anders Bruhn X     

Folkpartiet liberalerna (L)      

Gunilla Grudevall-Steen X   Anna-Karin Boréus T Tom §320 

Monica Brohede Tellström X From § 321 Kurt Björkholm T   

Stefan Saläng X   Gertrud Lindgren N  
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Louise Granath -     

Mats Granath X From § 314    

Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X Håkan Ekengren T  

Mia Wallgren - Ingmar Sahlgren N From § 314

Hans Peters X     

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson  X Anders Tiger N  

Lydia Liu X Karolina Johansson N   

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X  Andreas Falk -  

Anita Johansson X  Majvie Swärd T  

Espen Bjordal -  Erik Svanfeldt T  

Helena Westerling X  Ella Tegsten T Tom § 329 

Mattias Qvarsell X  Tom Johnsson -  

Martin Hellströmer -  Pia Ellström T   

Zakia Mirza -     

Kaj Nyman  X     

Gunnel Nyman Gräff X     

Kürsad Orhan -     

Maria Raner X     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Åsa Marnell X   Ninni Lindberg T  

Sidney Holm X  Per Chrisander N  

Louise Ollivier X  Desha Svenneborg -  

Magnus Söderström X  Mathias Zachariassen N  

Lisskulla Zayane X     

Roger Bydler -     

Pascal Fall X     

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Shahin Malak T  

Bosse Ståldal X   Johan Kjellman N  

Efson Goutom X     

Mikael Carlsson -     

Vänsterpartiet (V) 
Camilla Carlberg -  Lars Örback -  
Rolf Wasteson X  Barbro Sörman -  
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Birgit Hansson X     
Sverigedemokraterna (SD)      

Eric Myrin X  Åsa Nyberg N  Tom § 320 

David Bergquist X  Esa Örmä N  Tom § 320 
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§ 311 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Lotta Riedel och Maria Raner att jämte ordföranden 
justera protokollet. Justeringen äger rum den 21 december 2015 klockan 16.00 i Nacka 
stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 312 Dnr KFKS 2015/621-790 

Nacka kommuns välfärdsbyggnader och framtida 
personalförsörjning 
Interpellation den 21 september 2015 av Gunnel Nyman Gräff, Andreas Falk och Espen 
Bjordal (S) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 november 2015 § 300 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 244 
Ärendet bordlades. 
 

Protokollsanteckning 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”I svaret på interpellationen finns en rad målande beskrivningar av hur framtiden kan 
förväntas bli i Nacka och där man inte förutsätter några kommande problem vad gäller t ex 
personalförsörjning. Nackalistan har noga analyserat de framtida ekonomiska 
förutsättningarna utifrån kommunens ekonomiska långtidsprognos och känner oro över 
den stadigt sjunkande intäktssidan och ökande kostnadssidan. Detta gör att vi inte känner 
den tillförsikt för möjligheterna att i framtiden kunna rekrytera den mängd kompetent 
arbetskraft som kommer att behövas till välfärdsbehoven. De ekonomiska 
förutsättningarna berörs inte tillräckligt i tjänstehandlingen vilket är en stor brist. Nacka 
konkurrerar på en hårt utsatt marknad för framtida personalförsörjning och med 
framkomlighetsproblem under många år för trafiken kan dagens positiva syn på Nackas 
möjligheter snabbt förändras till det sämre. Redan idag ser vi att ytor för idrott som fotboll 
prioriteras ned, t ex i kommande bebyggelse i Nacka strand och Tollare, trots att 
befolkningstalet ökar och vi har mycket liten fotbollsyta redan. Nackalistan kommer noga 
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att följa utvecklingen och anser att interpellationen var en viktig del för att kasta ljus över 
situationen även om vi hade önskat ett mer konkret svar. 
 
- - - - - 
  



 
12 (72) 

 14 december 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

  

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 313 Dnr KFKS 2015/617-050 

Avbrutna upphandlingar i Nacka kommun 
Interpellation den 21 september 2015 av Khashayar Farmanbar, Helena Westerling och Kaj 
Nyman (S) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 november 2015 § 301 
Ärendet bordlades. 
 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 245 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 314 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av nämnder (inklusive presidier) 

Beslut 
Kommunfullmäktige utser ledamöter och ersättare till nämnderna inklusive presidier enligt 
vallista daterad den 14 december 2015. 
 
Val av en ersättare (KD) i natur- och trafiknämnden bordläggs. 

Handlingar i ärendet 
Vallista ärende 9 – Ledamöter och ersättare till nämnderna inklusive presidier, daterad 14 
december 2015 
 
- - - - - 
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§ 315 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av två ledamöter och två ersättare till 
förbundsdirektionen för Södertörns 
brandförsvarsförbund 

Beslut 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 316 Dnr KFKS 2014/824-113 

Val av en ledamot (KD) och en ersättare (S) till 
samordningsförbundet Välfärd i Nacka 

Beslut 
Till rubricerat uppdrag väljs 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Jan-Eric Jansson (KD) Åsa Norrman Grenninger (S) 

 
- - - - - 
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§ 317 Dnr KFKS 2014/824-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (V) som 
deltidsengagerad förtroendevald av Agneta Johansson 
samt val av ny deltidsengagerad förtroendevald 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Som ny deltidsengagerad förtroendevald väljs Sigrid Eklöf, Finnbergsvägen 54 
132 31 Nacka. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 318 KFKS 2011/327-251 

Exploateringsavtal för Tollare 2:2 samt del av Tollare 
5:1, Tollareängen i Boo 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget exploateringsavtal med 
Järntorget Bostad AB org.nr 556214-4716 för fastigheten Tollare 2:2 samt del av Tollare 
5:1, Tollareängen.  
 

Ärendet 
Den föreslagna detaljplanen syftar till att skapa förutsättningar för ett attraktivt 
bostadsområde om totalt 91 bostadsenheter och en förskola. Bostadsområdet är beläget 
med närhet till såväl goda kommunikationer som till naturområden med goda 
rekreationsmöjligheter. Till detaljplanen hör exploateringsavtal med markägare Järntorget 
Bostad AB, fortsättningsvis kallad exploatören.  
 
Exploateringsavtalet innebär att exploatören bekostar och bygger ut allmänna anläggningar 
samt bidrar till infrastrukturarbeten utanför detaljplanen så som spillvattenledning genom 
Skurusundet och upprustning av Sockenvägen. Exploateringsavtalet innebär också 
försäljning av del av den kommunala fastigheten Tollare 5:1 till exploatören. Exploatören 
är överens om erforderliga fastighetsrättsliga åtgärder i enlighet med detaljplanen.    
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 14 december 2015 § 319 
Exploateringsenhetens och planenhetens tjänsteskrivelse den 1 december 2015 
Kommunfullmäktige den 16 november 2015 § 283 
Kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 255 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 23 september 2015 
Exploateringsavtal med bilagor, inklusive fullmakt och registreringsbevis 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 14 december 2015 § 319 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen ska ingå föreslaget 
exploateringsavtal med Järntorget Bostad AB org.nr 556214-4716 för fastigheten Tollare 
2:2 samt del av Tollare 5:1, Tollareängen.  
 



 
18 (72) 

 14 december 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

  

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 november 2015 § 283 
Med stöd av reglerna i 5 kap 36 § kommunallagen återremitterade kommunfullmäktige 
ärendet för att arbeta in i exploateringsavtalet att det byggs bostäder med hyresrätt i en 
omfattning som minst motsvarar vad som kommer att byggas på för den närvarande 
kommunalt ägda marken. 

Beslut i kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 255 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen skall ingå föreslaget 
exploateringsavtal med Järntorget Bostad AB org.nr 556214-4716 för fastigheten Tollare 
2:2 samt del av Tollare 5:1. 
 

Yrkanden 
Cathrine Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Hans Peters, Gunilla Grudevall Steen 
och Lydia Liu, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Helena Westerling och Christina Ståldal, att 
exploateringsavtalet skulle kompletteras med följande klausul: 
”Inom detaljplaneområdet ska det byggas bostäder med hyresrätt i en omfattning som minst motsvarar vad 
som kommer att byggas på för den tidigare kommunalt ägda marken. 
 
Gunilla Grudevall Steen yrkade avslag på Rolf Wastesons tilläggsyrkande. 
 
Eric Myrin yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Eric Myrins yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Cathrin 
Bergenstråhles yrkande. 
 
I enlighet med Gunilla Grudevall Steens yrkande avslog kommunfullmäktige Rolf 
Wastesons tilläggsyrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”Bristen på hyresbostäder är mycket stor i Nacka. Det har byggts mycket få under senare år 
samtidigt som många har ombildats till bostadsrätter. Därför är det angeläget at det i varje 
detaljplan finns en stor andel hyresbostäder. I den här Tollare-planen borde det vara enkelt 
att få fram hyresbostäder eftersom en del av marken som ska bebyggas idag är kommunal 
mark. Det redovisas i underlaget hur många bostäder som ska byggas på den marken. Mot 
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den bakgrunden menar vi att det i hela det aktuella planområdet ska byggas åtminstone så 
många hyresrätter som motsvaras av de bostäder som byggs på kommunal mark. 
  
Vi är också kritiska till att en del av det aktuella planområdet ligger på mark som 
ursprungligen var tänkt att ingå i naturreservatet, den östliga delen av området. Beslutet om 
avgränsningen togs för länge sedan så i det aktuella beslutet går det inte att göra mycket år 
det.” 
 
Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”Nackalistan reserverar sig mot det föreslagna beslutet för byggnation i Tollare mot 
bakgrund av att större ansträngningar hade kunnat göras för att få en större mängd 
hyresrätter, att intrånget på naturmark blir för stort och att utformningen inte är så lyckad.” 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi vill från Socialdemokraterna poängtera vikten av att andelen hyresrätter som byggs i 
Nacka ökar. Eftersom det i de flesta fall från exploatörernas sida är bostadsrätter som 
prioriteras anser vi att när det är kommunal mark som bebyggs, ska hyresrätter prioriteras.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet har haft invändningar mot de tidigare detaljplanerna i Tollare och tycker 
generellt att hela området blivit sönderexploaterat och att för mycket naturmark har tagits i 
anspråk. Det har under hela processens gång varit svårt att bilda sig en uppfattning om 
helheten i och med uppdelningen i alla mindre detaljplaner. Till exempel skrev man att det 
fanns möjligheter till bollspel på en fotbollsplan i närheten i en detaljplan men den 
fotbollsplanen försvann vid planeringen av nästa detaljplan. Miljöpartiet anser att den 
aktuella detaljplanen borde ha omarbetats så att en större del av ängen kunde förblivit 
obebyggd och införlivats i Tollare naturreservat.” 
 
- - - - - 
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§ 319 Dnr KFKS 2007/175-214 

Detaljplan för Tollare 2:2 samt del av Tollare 5:1, 
Tollareängen i Boo 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta detaljplaneförslaget för fastigheten Tollare 2:2 samt 
del av Tollare 5:1, Tollareängen.  
 

Ärendet 
Den nu antagna detaljplanen syftar till att skapa förutsättningar för ett attraktivt 
bostadsområde om totalt 91 bostadsenheter och en förskola. Bostadsområdet är beläget 
med närhet till såväl goda kommunikationer som till naturområden med goda 
rekreationsmöjligheter.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 14 december 2015 § 320 
Exploateringsenhetens och planenhetens tjänsteskrivelse den 1 december 2015 
Kommunfullmäktige den 16 november 2015 § 284 
Kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 255 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 23 september 2015 
Exploateringsavtal med bilagor, inklusive fullmakt och registreringsbevis 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 14 december 2015 § 320 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att anta detaljplaneförslaget för 
fastigheten Tollare 2:2 samt del av Tollare 5:1, Tollareängen.  
 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 november 2015 § 284 
Med stöd av reglerna i 5 kap 36 § kommunallagen återremitterade kommunfullmäktige 
ärendet för att arbeta in i exploateringsavtalet att det byggs bostäder med hyresrätt i en 
omfattning som minst motsvarar vad som kommer att byggas på för den närvarande 
kommunalt ägda marken. 

Beslut i kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 256 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att planförslaget antas.  
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Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 september 2010 § 267 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Yrkanden 
Cathrine Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Hans Peters, Gunilla Grudevall Steen 
och Lydia Liu, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Eric Myrin yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Eric Myrins yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Cathrin 
Bergenstråhles yrkande. 
 

Reservationer 
Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”Nackalistan reserverar sig mot det föreslagna beslutet för byggnation i Tollare mot 
bakgrund av att större ansträngningar hade kunnat göras för att få en större mängd 
hyresrätter, att intrånget på naturmark blir för stort och att utformningen inte är så lyckad.” 
 

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande för Liberalernas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi från Folkpartiet förutsätter att vi särskilt beaktar tillskapandet av en bollplan i 
kommande planer, då den nu inte blir av i denna plan. Vilket var intentionen från början.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Bristen på hyresbostäder är mycket stor i Nacka. Det har byggts mycket få under senare år 
samtidigt som många har ombildats till bostadsrätter. Därför är det angeläget at det i varje 
detaljplan finns en stor andel hyresbostäder. I den här Tollare-planen borde det vara enkelt 
att få fram hyresbostäder eftersom en del av marken som ska bebyggas idag är kommunal 
mark. Det redovisas i underlaget hur många bostäder som ska byggas på den marken. Mot 
den bakgrunden menar vi att det i hela det aktuella planområdet ska byggas åtminstone så 
många hyresrätter som motsvaras av de bostäder som byggs på kommunal mark. 
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Vi är också kritiska till att en del av det aktuella planområdet ligger på mark som 
ursprungligen var tänkt att ingå i naturreservatet, den östliga delen av området. Beslutet om 
avgränsningen togs för länge sedan så i det aktuella beslutet går det inte att göra mycket år 
det.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi vill från Socialdemokraterna poängtera vikten av att andelen hyresrätter som byggs i 
Nacka ökar. Eftersom det i de flesta fall från exploatörernas sida är bostadsrätter som 
prioriteras anser vi att när det är kommunal mark som bebyggs, ska hyresrätter prioriteras.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet har haft invändningar mot de tidigare detaljplanerna i Tollare och tycker 
generellt att hela området blivit sönderexploaterat och att för mycket naturmark har tagits i 
anspråk. Det har under hela processens gång varit svårt att bilda sig en uppfattning om 
helheten i och med uppdelningen i alla mindre detaljplaner. Till exempel skrev man att det 
fanns möjligheter till bollspel på en fotbollsplan i närheten i en detaljplan men den 
fotbollsplanen försvann vid planeringen av nästa detaljplan. Miljöpartiet anser att den 
aktuella detaljplanen borde ha omarbetats så att en större del av ängen kunde förblivit 
obebyggd och införlivats i Tollare naturreservat.” 
 
- - - - - 
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§ 320 Dnr KFKS 2011/237-214 

Detaljplan med miljökonsekvensbeskrivning för Fisksätra 
marina, Erstavik 26:608 och del av Erstavik 26:1, 
Brantvägen i Fisksätra 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar planförslaget. 

 

Ärendet 
Planområdet omfattar Fisksätra marina och en mindre del väster om marinan vid Fisksätra 
holme och badplatsen där. På fastigheten finns en huvudbyggnad (marincentret). 
Byggnaden används idag till marina verksamheter som båtsnickeri, segelmakeri och kontor 
för dessa på de nedre våningsplanen. De nyare verksamheterna på våning 4 och 5 i 
byggnaden omfattar museum och restaurang. Den befintliga småbåtshamnen innehåller 
idag cirka 275 båtplatser. Syftet med planen är att möjliggöra en utvidgning av 
småbåtshamnen från dagens cirka 275 båtplatser till 500 båtplatser samt möjliggöra hallar 
för båtförvaring. Syftet är även att möjliggöra allmänhetens tillträde till Fisksätra pir genom 
att anlägga allmän väg och gångväg till piren och planlägga piren som allmän plats. En 
allmän gångväg ska även gå till Skogsö naturreservat via en strandpromenad, delvis genom 
marinan. Eftersom detaljplanens genomförande innebär en betydande miljöpåverkan har 
en miljökonsekvensbeskrivning enligt miljöbalken upprättats för planen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 290 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 5 oktober 2015 
Planbeskrivning 
Plankarta 
Utlåtande 
Miljökonsekvensbeskrivning 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 290 
Kommunstyrelsen tillstyrkte planförslaget och föreslår att kommunfullmäktige antar 
planförslaget. 
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Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, Helena Westerling, 
Gunilla Grudevall Steen, Hans Peters, Rolf Wasteson, Magnus Sjöqvist och Sidney Holm, 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Pascal Fall yrkade att detaljplanen skulle ha den innebörden att båtklubbens ägare skulle 
bekosta utläggning av erosionsskyddsmattor över bottensedimenten. 
 
Efsom Goitom yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, avslag på 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande mot Efsom Goitoms 
yrkande och fann att Cathrin Bergenstråhles yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 49 röster för Cathrin Bergenstråhles yrkande och 4 
röster för Efsom Goitoms yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Cathrin 
Bergenstråhles yrkande. Sju ledamöter avstod. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 1 
 
Kommunfullmäktige avslog Pascal Falls yrkande. 

Reservationer 
Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 
”Barnkonventionen borde vara en styrande faktor i hanteringen av ärendet och då få som 
självklar konsekvens att utbyggnaden inte bör komma till. Redan under sommaren 2015 
kunde märkas en minskad besöksfrekvens till badplatsen som är en älskad rekreationsplats 
för Fisksätras barn och befolkning. Med en fördubbling av antalet båtplatser så kommer de 
negativa faktorerna att öka i betydelse ännu mer. Det gäller nedsmutsning, bottensediment 
som far upp, utsläpp från båtar och miljönedsmutsning av båtfärger. Till detta kommer de 
risker som simmande kan utsättas för i samband med svall, att de simmar utanför 
begränsningar och riskerar att bli påkörda. Nackalistan är positiv till en stor marina men 
inte på bekostnad av barnens bad och på denna olämpliga plats.” 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau för Moderaterna fullmäktigegrupp, Jan-Eric Jansson för Kristdemokraternas 
fullmäktigegrupp, Gunilla Grudevall Steen för Liberalernas fullmäktigegrupp och Hans Peters 
för Centerpartiets fullmäktigegrupp lät gemensamt anteckna följande. 
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”Planen följer det konsortialavtal som kommunfullmäktige enhälligt ställde sig bakom 
2011, med en detaljplan som medger utökad marin verksamhet i området. Det är bra att vi 
nu kommer i mål med denna.  
 
Vi vill också erinra om att vi har avsatt pengar i investeringsbudgeten för att rusta upp 
Fisksätra holme för att göra området än mer attraktivt för Fisksätraborna. Det är viktigt att 
båtverksamheten inte försämrar badmöjligheterna och att olycksrisker minimeras. Vi ser 
gärna att badet expanderar något norrut så att det totala vattenutrymmet inte krymper 
samtidigt som det blir en tydlig avskärmning med bojar och länsar runt badplatsen.”  
 
Monica Brohede Tellström anmälde därutöver följande för Liberalernas fullmäktigegrupp. 
 
”För Liberalerna är det självklart att badplatsen vid Fisksätra holme fortsatt ska vara 
trivsam, trygg och badvänlig. Därför är det viktigt med bojar och länsar runt badplatsen, 
utökad provtagning av vattenkvaliteten samt de åtgärder som vidtagits och kommer att 
vidtas för att minska risken för vattenföroreningar från båtarna.  
 
Vi vill också tydliggöra att vi är måna om att öka tillgängligheten för allmänheten i det 
natursköna området, och strandpromenaden till Skogsö naturreservat är en viktig del i 
detta.  
 
Som en viktig förutsättning för att bl.a. piren och nu den utökade marinan skulle kunna bli 
verklighet har Nacka kommun ingått ett konsortieavtal med 50%igt ägande i verksamheten. 
Syftet med detta gemensamägda bolag har aldrig varit att kommunen skall kvarstå som 
delägare på lång sikt, och Liberalerna vill här tydliggöra att vi fortfarande ser det både 
naturligt och viktigt att kommunen lämnar bolaget så snart det är lämpligt, enligt de villkor 
som avtalats.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
"Badet på Fisksätra holme är viktigt för Fisksätra. Därför får inte en utökad småbåtshamn, 
där dessutom få Fisksätrabor kommer att ha sina båtar, riskera badet. I beslutsunderlaget 
anges att vattenprover kommer att tas regelbundet för att skydda badet. Tyvärr kommer 
det dock att vara svårt att ställa verkningsfulla krav på båthamnen eller tvinga bort båtar 
som ger upphov till problemen när väl kommunen upplåtit hamnen genom ett 
arrendeavtal." 
 
Pascal Fall lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Nacka ska växa nästan 50 % fram till år 2030 men Miljöpartiet tycker inte det är självklart 
att det ska beredas plats för 50 % (3000 st.) fler båtplatser än idag. Fler båtägare borde gå 
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med i/starta upp en båtpool. Det finns relativt mycket utrymme för nya bostäder på torra 
land men inte lika mycket plats för utökade småbåtshamnar och båtuppläggningsplatser.  
Miljöpartiet har motsatt sig att antalet båtplatser utökas så att marinan sträcker sig in i 
Skogsö naturreservat. En utökning av antalet båtplatser riskerar att det blir sämre 
vattenkvalité vid den befintliga badplatsen på Badholmen. 
Miljöpartiet anser det viktigt att säkra badet på Badholmens fortlevnad. Förebyggande 
åtgärder för att säkra vattenkvalitén och rädda badet måste sättas in redan innan antal 
båtplatser utökas. Fler båtar på ett begränsat utrymme leder oundvikligen till mer 
föroreningar och om ingenting görs riskerar badet att stängas. Frågan om vattenkvalitén vid 
badet riskerar att falla mellan två stolar och Miljöpartiet anser att det är kommunstyrelsen 
med sitt övergripande ansvar som måste tillse att så inte sker.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Badet vid Fisksätra holme är väldigt viktigt för boende i området och därför behöver 
vattnet hela tiden ha en mycket god kvalitet. Badet kommer också att rustas upp, vilket vi 
ser som positivt, likaså att det blir reguljär båttrafik Vi finner det angeläget att de ansvariga 
för marinan ställer krav på att de båtägare som använder den endast använder 
miljögodkända färger. 
Vi tycker det är bra att kommunen nu har gjort omfattande provtagningar av vattnet vid 
badet och att man i fortsättningen kommer att ha täta kontroller av vattnet där och att 
åtgärder vid negativt resultat omgående sätts in.” 
 
- - - - - 
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§ 321 Dnr KFKS 2012/696-214 

Ramavtal för Älta centrum, projekt 9627 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner att kommunstyrelsen ingår föreslaget ramavtal med 
Wallenstam AB för Älta centrum. 
 

Ärende 
Syftet med ramavtalet för Älta centrum är att översiktligt reglera förutsättningar för 
genomförandet av kommande detaljplaner inom programområdet, bland annat 
avseende principer för marköverlåtelser, tomträttsupplåtelser och ansvars- och kostnads-
fördelning av allmänna anläggningar. Kommunen respektive Wallenstam äger stora delar av 
marken inom programområdet.  
 
I början av 2013 tecknades en avsiktsförklaring och ett programavtal mellan Kommunen 
och Wallenstam för området vid Älta centrum. Den 28 september 2015 antog kommun-
styrelsen programförslaget för Ältas nya centrum.  
 
Exploateringen inom programområdet medför behov av ombyggnad och nybyggnad 
av allmänna anläggningar. Kostnaderna kommer att fördelas mellan byggrätterna inom 
programområdet. Stora investeringskostnader kommer att uppstå tidigt under genom-
förandet av programmet. Kostnaderna beräknas att över tid täckas av de intäkter som 
genereras vid markanvisning av de kommunalägda markområdena inom programområdet 
och av exploateringsbidraget. Målet är att projekten inom programområdet tillsammans ska 
generera ett positivt netto till kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 291 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 21 oktober rev 29 oktober 2015 
Ramavtal för Älta centrum 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 291 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunfullmäktige godkänner 
att kommunstyrelsen ingår föreslaget ramavtal med Wallenstam AB för Älta centrum. 
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Yrkanden 
Jan-Eric Jansson yrkade, med instämmande av Mats Granath, Helena Westerling, Hans 
Peters, Lisskulla Zayane och Christina Ståldal, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, att ramavtalet skulle ändras 
så att markanvisning inte skulle ske baserat på pris utan att istället lägsta inflyttningshyra, 
givet uppfyllande av kvalitetskrav, skulle vara utslagsgivande. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Jan-
Eric Janssons yrkande. 

 
Reservation 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet ser fram emot att planerna för Älta centrum realiseras. Behovet av bostäder 
är stort och Älta stärks som samhälle när en utbyggnad och förnyelse sker. Viktigt är dock 
att en stor andel av de bostäder som byggs är hyresbostäder. Förutsättningarna för att detta 
ska kunna bli verklighet är större i Älta än på andra håll i Nacka. Men det är också viktigt 
att de hyresbostäder som byggs har en rimlig hyra. Förutsättningarna för låga hyror sätts av 
den statliga bostadspolitiken men kommunen kan ändå bidra till att hålla hyrorna rimliga. 
Då är det inte möjligt att anvisa mark för hyresbostäder efter kriteriet den som betalar 
högst pris för marken. Istället bör kriteriet vara at den som garanterar lägsta 
inflyttningshyra, givet att kvalitetskrav uppfylles, tilldelas rätten att bygga på marken.” 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Granath lät anteckna följande för Liberalernas fullmäktigegrupp.  
 
Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp anslöt sig till denna anteckning. 
Detsamma gjorde Lisskulla Zayane för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Ramavtalet omfattar förutom bostäder även lokaler för verksamheter och kulturlokaler, 
vilket skapar förutsättningar för ett levande centrum. 
 
Liberalerna är angelägna om att säkerställa några viktiga delar i ramavtalet inför det fortsatta 
detaljplanearbetet: 
 
 - planering av ett särskilt boende för äldre i centrum, optimalt i markkontakt 
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 - planering av ny boll och sporthall, ett förverkligande av ett tioårigt löfte till Ältaborna. 
 - planeringen av centrala kulturlokaler med bla bibliotek och mötesplatser.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi Socialdemokrater ser framemot att äntligen kunna använda Fundamenta som verktyg i 
vår stadsbyggnadsstrategi, men också att Grönytefaktorn finns med på vårt initiativ så att vi 
även kan säkerställa att miljö- och klimatfrågorna får väsentlig plats i kommande 
stadsplanerande.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är av stor vikt att Älta bibliotek som nu finns i centrumhuset, flyttas in i lämplig 
nybyggd fastighet i nära anslutning till kommersiell service närmare Ältavägen.” 
 
Christina Ståldal lät även anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Ramavtalet för Älta centrum är i huvudsak lyckat. Grönytefaktorn har ökat och Älta är en 
mycket snabbväxande del av Nacka som behöver ett förstärkt centrum där både bostäder, 
välfärsinrättningar, kommers, äldreboenden och bibliotek behöver finnas liksom trevliga 
gröna strövområden. Nackalistan tillstyrkte förslaget med det tillägg och 
protokollsanteckning som redovisades från Fp. Förslaget är i linje med Nackalistans politik 
som går ut på att hela Nacka ska leva och att flera centrumanläggningar behöver byggas ut, 
renoveras och förstärkas.” 
 
- - - - - 
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§ 322 Dnr KFKS 2015/684-252 

Förvärv av del av fastigheten Sicklaön 269:1 inom 
Planiaområdet 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att förvärva del av fastigheten Sicklaön 269:1 inom 
Planiaområdet.  
 

Ärendet 
Fastigheten Sicklaön 269:1 som idag ägs av det kommunala bolaget Nysätra Fastighets AB 
ligger inom Planiaområdet. Det bedöms vara av strategiskt värde för områdets fortsatta 
utveckling att den nu aktuella delen av fastigheten Sicklaön 269:1, som idag inte är bebyggd, 
övergår i kommunens direkta ägo. Den aktuella delen av fastigheten har av externa 
värderare värderats till 2 000 000 kr. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 292 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 21 oktober 2015 
Tomtkarta 
Värdeutlåtande 
Köpeavtal med bilagor 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 292 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar att förvärva del av fastigheten 
Sicklaön 269:1 inom Planiaområdet.  
Kommunstyrelsen bemyndigade markchefen inom enheten för fastighetsutveckling att 
genomföra erforderliga åtgärder med anledning av fastighetsförvärvet.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 323 Dnr KFKS 2015/692-045 

Kommunal borgen Idunskolan 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå borgensåtagande på 5,2 mnkr 
två hundra tusen kronor med maximalt tjugo års amortering för lån Idunstiftelsen för 
waldorfpedagogik upptar. Idunstiftelsen för waldorfpedagogik ska som säkerhet för 
borgensåtagandet lämna säkerhet i form av pantbrev i fastigheterna Kil 1:48 och 
Velamsund 1:1. Idunstiftelsen för waldorfpedagogik ska årligen redovisa resultat- och 
balansräkningar och halvårsvis saldot på banklånet till kommunen.  

Ärende 
Idunstiftelsen för waldorfpedagogik (nedan ”Idunskolan”) har inkommit med en ansökan 
om kommunal borgen. Idunskolan planerar för en utökning av befintlig verksamhet för att 
möjliggöra fler klasser och åldershomogena klasser. Nacka kommun har tidigare beviljat 
23,5 mnkr i borgen för Idunskolan sedan tidigare, varav 4,8 mnkr avbetalats i enlighet med 
tidplan. I och med att kommunfullmäktige beviljar den här borgensansökan uppgår 
kommunens borgensåtagande till 28,7 mnkr. 
 
Bedömningen är att Idunskolan ur ett ekonomiskt perspektiv klarar de krav som banken 
ställer. Ekonomin i verksamheten har de senaste åren varit stabil. Med en säkerhet i 
befintlig fastighet minimeras kommunens risk. Idunskolans amortering av befintliga lån 
sker i enlighet med beslutade tidplaner. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 293 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 oktober 2015 
Ansökan kommunal borgen 
Bilaga 2 Likviditetsbudget 2015-2021 
Bilaga 3 Balansrapport sept 2015 
Bilaga 4 Resultatrapport sept 2015 
Bilaga 5 Låneöversikt sept 2015 
Bilaga 6 Bygglovsansökan Hus Q 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 293 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
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Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå borgensåtagande på 5,2 mnkr 
två hundra tusen kronor med maximalt tjugo års amortering för lån Idunstiftelsen för 
waldorfpedagogik upptar. Idunstiftelsen för waldorfpedagogik ska som säkerhet för 
borgensåtagandet lämna säkerhet i form av pantbrev i fastigheterna Kil 1:48 och 
Velamsund 1:1. Idunstiftelsen för waldorfpedagogik ska årligen redovisa resultat- och 
balansräkningar och halvårsvis saldot på banklånet till kommunen.  
 

Yrkanden 
Tobias Nässén yrkade, med instämmande av Bosse Ståldal och Monica Brohede Tellström, 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Rolf Wasteson yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Tobias Nässéns yrkande. 

Protokollsanteckning 
Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet anser att beslutsunderlaget för borgensåtagandet är bristfälligt. 
Borgensteckning får endast om investeringen positivt bidrar till en stor andel av 
kommunens medlemmar och är till nytta för dessa. En förutsättning då måste rimligtvis 
vara att en klart övervägande del av skolans elever kommer från Nacka. Antalet elever 
redovisas i beslutsunderlaget men inget sägs om andelen Nackaelever.” 
 
- - - - - 
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§ 324 Dnr KFKS 2015/744-253 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten 
Orminge 60:2 - flerbostadshus i Orminge centrum 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 60:2 till 

674 960 kr/år att gälla från och med den 1 januari 2017 under förutsättning att 
upplåtelseform är bostadsrätt. 

2. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 60:2 till  
337 480 kr/år att gälla från och med 1 januari 2017 under förutsättning att 
upplåtelseform är hyresrätt. 

 

Ärende 
Fastigheten Orminge 60:2, Kommunalvägen 10A- 16K i Orminge centrum är upplåten 
med tomträtt för bostadsändamål sedan 2006. Omregleringstidpunkten är 1 januari 2017. 
Tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 60:2 höjs från 145 000 kr/år till 337 480 kr/år. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 313 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 19 november 2015 
Kartskiss 
Värdebedömning 
Tomträttsavtal 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 313 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut:  

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 60:2 till 
674 960 kr/år att gälla från och med den 1 januari 2017 under förutsättning att 
upplåtelseform är bostadsrätt. 

2. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 60:2 till  
337 480 kr/år att gälla från och med 1 januari 2017 under förutsättning att 
upplåtelseform är hyresrätt. 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier anmälde följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Ny avgäld ska bestämmas utifrån markvärde för fastigheten och en fastställd avgäldsränta, 
som för närvarande är 3,25 %. Den nuvarande avgäldsräntan är idag högre än den 
långsiktiga realräntan. Eftersom det är kommunen som gör gällande att avgäldsräntan ska 
sättas högre än den långsiktiga realräntan, måste kommunen kunna ta fram en utredning 
som visar att räntan är skälig vid ett eventuellt överklagande.” 
 
- - - - - 
  



 
35 (72) 

 14 december 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

  

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 325 Dnr KFKS 2015/745-256 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten 
Skarpnäs 6:12 - industri inom Kummelbergets 
industriområde 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Skarpnäs 6:12 till 

312 000 kr/år att gälla från och med den 1 januari 2017.  
2. Kommunfullmäktige beslutar erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 

7 680 000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten och att köpekontrakt har undertecknats av 
tomträttshavaren senaste tre månader efter nämnda tidpunkt. 

 

Ärende 
Fastigheten Skarpnäs 6:12, Timmermansvägen 2, Boo, är upplåten med tomträtt för 
småindustriändamål sedan 1977. Omregleringstidpunkten är 1 januari 2017. 
Tomträttsavgälden för fastigheten Skarpnäs 6:12 höjs från 112 000 kr/år till 312 000 kr/år.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 314 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 19 november 2015 
Kartskiss 
Bilaga 2 Värdeutlåtande 
Bilaga 3 Tomträttsavtal 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 314 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Skarpnäs 6:12 till 
312 000 kr/år att gälla från och med den 1 januari 2017.  

2. Kommunfullmäktige beslutar erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 
7 680 000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten och att köpekontrakt har undertecknats av 
tomträttshavaren senaste tre månader efter nämnda tidpunkt. 
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Yrkanden 
Majvie Swärd yrkade bifall till punkten 1 i kommunstyrelsens förslag och avslag på punkten 
2 i förslaget. I detta yrkande instämde Rolf Wasteson och Khashayar Farmanbar. 
 
Mats Gerdau yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag i dess helhet. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Majvie Swärds yrkande avseende punkt 2 i kommunstyrelsens förslag 
beslutade kommunfullmäktige att i enlighet med Mats Gerdsus yrkande helt bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
 
"Vänsterpartiet motsätter sig att kommunens mark säljs ut. Särskilt gäller det i 
verksamhetsområden där marken bör upplåtas med tomträtt så att kommunen på lång sikt 
har rådighet över marken." 
 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Ny avgäld ska bestämmas utifrån markvärde för fastigheten och en fastställd avgäldsränta, 
som för närvarande är 3,25 %. Den nuvarande avgäldsräntan är idag högre än den 
långsiktiga realräntan. Eftersom det är kommunen som gör gällande att avgäldsräntan ska 
sättas högre än den långsiktiga realräntan, måste kommunen kunna ta fram en utredning 
som visar att räntan är skälig vid ett eventuellt överklagande.” 
 
- - - - - 
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§ 326 Dnr KFKS 2015/413-050 

Upplåtelse av tomträtt för byggnation och drift av 
förskola/skola  
Fastigheten Sicklaön 38:14 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget tomträttsavtal och 
sidoavtal med tillhörande bilagor avseende fastigheten Sicklaön 38:14 på Kvarnholmen i 
Nacka med Kvalitena AB (556527-3314) för byggnation och drift av ny skola.   
 

Ärendet 
Fastigheten med den så kallade Makaronifabriken och Disponentvillan förvärvades av 
kommunen den 20 juni 2011 för 50 miljoner kronor. Syftet var att ge förutsättningar för att 
skapa tillräcklig kapacitet för det framtida behovet av skolplatser på Kvarnholmen. 
Kommunen upplåter nu fastigheten med tomträtt med en första avtalsperiod om 60 år och 
överlåter befintliga byggnader. Tomträttsinnehavaren åtar sig i sin tur att tillhandahålla en 
förskole- och grundskoleverksamhet med viss kapacitet tillsammans med en skolanordnare 
samt eventuellt andra välfärdsfunktioner. 
 
Kommunen erhåller 46 040 000 kronor för befintliga byggnader på fastigheten och en årlig 
tomträttsavgäld på 2 328 000 kronor. Den ekonomiska risken för verksamheten faller på 
tomträttsinnehavaren. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 315 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 18 november 2015 
Tomträttsavtal och sidoavtal med bilagor 
Underlag för anbudsinbjudan 
Anbudshandlingar 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 315 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget tomträttsavtal och 
sidoavtal med tillhörande bilagor avseende fastigheten Sicklaön 38:14 på Kvarnholmen i 
Nacka med Kvalitena AB (556527-3314) för byggnation och drift av ny skola. 
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Yrkanden 
Tobias Nässén yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström, Hans Peters och 
Mats Gerdau, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Rolf Wasteson yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar yrkade, med instämmande av Louise Ollivier och Shahin Malak, 
bifall till kommunstyrelsens förslag men att tomträttsavtalets § 6 skulle omformuleras enligt 
följande. 
”§6 ÄNDAMÅL 
Fastigheten får endast nyttjas för skola, förskola, sporthall samt kompletteras med nyttjande för 
centrumändamål i enlighet med gällande detaljplan och beviljade bygglov.” 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons och Khashayar Farmanbars yrkanden beslutade 
kommunfullmäktige i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 
Khashayar Farmanbar anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot 
beslutet och ingav följande.  
 
”Detaljplanen medger att disponentvillan kan vara ”Skola, förskola och centrum”. Det 
finns en risk att det innebär att området nyttjas enbart till centrumändamål och skola och 
förskola försvinner eller får avsevärt lägre kapacitet. Detta regleras väl i sidoavtalet, men 
inte i huvudavtalet. Ett sidoavtal kan upphöra eller ändras utan någon påverkan på 
huvudavtalet och därför vill vi att detta regleras tydligt i huvudavtalet. Nyligen upptäckte vi 
att oklar detaljplan ledde till oönskad effekt i Järla sjö. Därför är det viktigt att avtalet är 
tydligt.” 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier anmälde följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är positivt att förskola och skola, med ett än mer levande centrum, kommer på plats 
på Kvarnholmen. Vi har i kulturnämnden tagit upp frågan om disponentvillans framtida 
möjlighet vilken inte kommit med i hantering i KS och nu KF. Se nedan blogginlägg: 
 
Disponentsvillans kulturhus – ett kulturellt centrum på Kvarnholmen 
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För några veckor sedan hade Nacka kommun anordnat en heldag åt kulturen och dess plats 
i blivande Nacka stad. Det är viktigt att kulturen planeras in redan från början när staden 
tar form, både fysiskt och psykiskt, annars är risken stor att den inte får någon plats alls. 
Och kulturen är viktig: den får oss att tänka och reflektera och att den finns i vår när- och 
utemiljö påverkar oss på ett positivt sätt. 
”Kultur i den framtida staden” anordnades på en plats i Nacka där mycket hänt under de 
senaste och desto mer kommer hända de kommande åren: Kvarnholmen. Stadsdelen 
kommer bestå av en mix av nytt och gammalt, av modern och industriell design och av 
bostäder och lokaler av närservice. Längst ut och högst upp på Kvarnholmen tronar det 
som en gång var Disponentvillan – med dess sedan länge övergivna tennisbana och stora 
trädgård – ett tvåvåningshus som de senaste åren huserat utställningar, spelningar och 
andra kulturella aktiviteter. När Kvarnholmen tar form och kulturen ska formas och byggas 
med i stadsdelen borde just Disponentvillan vara en utmärkt kandidat till att även 
fortsättningsvis inhysa kultur. Villan är idag planerad att byggas om till förskola men skulle i 
vår mening passa utmärkt som kulturhus, något som även Kulturnämnden under senaste 
mötet instämde i och skickade med till Kommunstyrelsen. 
Villan är kulturhistoriskt relevant, intressant och skulle vara mycket passande som 
kulturhus på Kvarnholmen och ett utmärkt exempel på hur kultur får plats i den nya 
staden. Kommunstyrelsen gick tyvärr inte på Kulturnämndens linje men vi upprepar 
nämndens medskick: undersök möjligheterna att låta Disponentvillan kvarstå som 
kulturhus!” 
 
- - - - - 
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§ 327 Dnr KFKS 2015/540-050 

Upplåtelse av tomträtt för byggnation och drift av 
särskilt boende för äldre i Ältadalen 
Fastigheten Älta 37:5 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget tomträttsavtal och 
sidoavtal med tillhörande bilagor avseende fastigheten Älta 37:5 i Ältadalen i Nacka med X 
för byggnation och drift av särskilt boende för äldre. 
 

Ärendet 
Fastigheten Älta 37:5 förvärvades av kommunen i mitten av 70-talet. Beslutet nu innebär 
att kommunen upplåter fastigheten med tomträtt med en första avtalsperiod om 60 år. 
Tomträttshavaren åtar sig i sin tur att tillhandahålla ett särskilt boende för äldre med viss 
kapacitet tillsammans med en anordnare. 
 
Kommunen erhåller 700 000 kronor i årlig tomträttsavgäld. Den ekonomiska risken för 
verksamheten faller på tomträttshavaren. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 14 december 2015 § 321 
Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 25 november 2015 
Tomträttsavtal 
Sidoavtal 
Beslut urval 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 14 december 2015 § 321 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget tomträttsavtal och 
sidoavtal med tillhörande bilagor avseende fastigheten Älta 37:5 i Ältadalen i Nacka med X 
för byggnation och drift av särskilt boende för äldre. 
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Yrkanden 
Eivor Örenmark yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström, Jan-Eric 
Jansson, Christine Lorne, Christina Ståldal och Lisskulla Zayane, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Eivor Örenmarks yrkande. 
 

Protokollsanteckning 
Khashayar Farmanbar anmälde följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”I tjänsteskrivelsen beskrivs hur utbyggnaden av äldreboendet i Ältadalen ska medverka till 
att det förväntade behovet av omkring 500 platser i kommunen kan tillgodoses. Men i och 
med att Ältadalens äldreboende ska drivas som en tjänstekoncession finns det inga 
garantier för att just Nackas behov av äldreboenden kommer att tillgodoses i Ältadalen. 
Tvärtom: i tjänsteskrivelse konstateras rakt ut att ’anordnaren kan sälja platser till andra 
kommuner’. Vad det kan innebära fick vi konkreta exempel på när äldreboendet i Lillängen 
byggdes för något tiotal år sedan. Många platser gick de sökande Nackaborna förbi, då 
andra kommuner köpte platser i boendet. 
Möjligen kan man se på frågan om hur vi ska tillgodose efterfrågan på vård- och 
omsorgsboenden som en regional fråga (på samma sätt som försörjningen av 
gymnasieplatser är det idag). Vi socialdemokrater är inte främmande för detta. Det kunde -- 
vid sidan av till exempel försörjningen av gymnasieplatser -- vara lämpligt att överlåta dessa 
uppgifter på ett regionalt parlament, vilket nu har föreslagits av socialdemokrater i länet.” 
 
- - - - - 
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§ 328 Dnr KFKS 2015/735-206 

Kontrollavgift vid olovlig parkering på kommunens 
tomtmark 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar med stöd av lagen om kontrollavgift vid olovlig 

parkering att införa kontrollavgift på kommunens tomtmark om 600 kronor för 
överträdelse av förbud att parkera fordon. Med förbud att parkera fordon avses vad 
som anges i trafikförordningen. 

 
2. Kommunfullmäktige beslutar med stöd av lagen om kontrollavgift vid olovlig 

parkering att införa kontrollavgift på kommunens tomtmark om 450 kronor för 
överträdelse beträffande betalning av parkeringsavgift eller vid annan tidsreglering 
inte ha rätt inställd parkeringsskiva.  
 

3. Rätten att ta ut kontrollavgifter enligt punkten 1 och 2 gäller från och med den dag 
kommunfullmäktiges beslut vinner laga kraft. 

 

Ärendet 
Den 22 september 2014 beslutade kommunfullmäktige om nya parkeringsregler och 
parkeringsavgifter vid Nacka stadshus, inom fastigheten Sicklaön 134:1. Beslutet innebär 
bland annat att besökare inte längre parkerar kostnadsfritt på stadshusparkeringen. En 
kontrollavgift om 600 kronor respektive 450 kronor tas ut vid felparkering av fordon 
respektive obetald parkeringsavgift eller felinställd parkeringsskiva på all kommunal 
tomtmark. Med förbud att parkera fordon avses vad som anges i trafikförordningen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 14 december 2015 § 322 
Lokalenhetens tjänsteskrivelse den 25 november 2015 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 14 december 2015 § 322 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige beslutar med stöd av lagen om kontrollavgift vid olovlig 
parkering att införa kontrollavgift på kommunens tomtmark om 600 kronor för 
överträdelse av förbud att parkera fordon. Med förbud att parkera fordon avses vad 
som anges i trafikförordningen. 
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2. Kommunfullmäktige beslutar med stöd av lagen om kontrollavgift vid olovlig 
parkering att införa kontrollavgift på kommunens tomtmark om 450 kronor för 
överträdelse beträffande betalning av parkeringsavgift eller vid annan tidsreglering 
inte ha rätt inställd parkeringsskiva.  

3. Rätten att ta ut kontrollavgifter enligt punkten 1 och 2 gäller från och med den dag 
kommunfullmäktiges beslut vinner laga kraft. 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier anmälde följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Alla partier i Nacka är överens om att införa parkeringsavgifter för gatuparkering i de 
centrala delarna av Nacka och då ingår även kontrollavgifter vid olovlig parkering. 
Miljöpartiet vill dock att detta ska administreras av ett kommunalt parkeringsbolag, vilket vi 
2014-06-16 lämnade in en motion om. Parkeringsavgifter kan effektivt användas för att 
styra trafiken till parkeringshus, minska störningar från biltrafiken och uppmuntra till 
resande med kollektiva färdmedel. Det underlättar också för näringsidkare och andra med 
särskilda behov som verkligen behöver använda sin bil. Detta förutsätter dock att ”någon” 
tar ett övergripande ansvar för parkeringsbehovet i Nacka. 
 
Miljöpartiet vill skrota den s.k. p-normen som både fördyrar bostadsbyggandet och 
motverkar en hållbar förtätning av centrala Nacka. Istället för att tvinga byggherrarna att 
bygga parkeringsplatser inom egen fastighet utan samordning sinsemellan, vill vi ta kontroll 
över parkeringssituationen och starta ett kommunalt parkeringsbolag med ett övergripande 
ansvar att lösa parkeringsproblematiken när nacka bygger stad.  
 
Det är bättre att kommunen med ett ekonomiskt bidrag från byggherrar själv planerar var 
och hur många parkeringsplatser som ska byggas. Det blir också lättare att i framtiden 
bygga om ett parkeringshus som kanske inte behövs till något annat, än en parkering byggd 
i källarvåningen under ett vanligt flerfamiljshus.  
 
Någon reell möjlighet att bygga om eller anpassa Nackas centrala delar till ökade 
trafikmängder samtidigt som de ska förtätas finns inte, om miljökraven samtidigt skall 
prioriteras. Parkeringsmöjligheterna och därmed biltrafiken måste därför begränsas.” 
 
- - - - - 
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§ 329 Dnr KFKS 2015/646-317 

Separering av vägbelysning 

Beslut 
Kommunfullmäktige upphäver av fullmäktige i Boo landskommun den 30 oktober 1952, § 
55 fattat beslut, så att samfällighetsföreningar/vägföreningar själva ska stå för drift- och 
underhållskostnader av gatu- vägbelysningen som hör till respektive väg. Beslutet ska gälla i 
varje enskilt fall från den tidpunkt då fysisk separering av sådan gatu- och vägbelysning sker 
från kommunens anläggning.    
 

Ärende 
Att kommunen fortfarande står för driftskostnaden av vägbelysning inom vissa 
samfälligheter och vägföreningar grundar sig på ett kommunalfullmäktigebeslut i 
Boo landskommun den 30 oktober 1952, § 55. Kommunfullmäktige upphäver härmed det 
gamla, vilket ger förutsättning för det fortsatta arbetet med att avskilja enskilda 
belysningsanläggningar från det kommunala belysningsnätet för att följa nuvarande 
regelverk vad gäller elanläggningar. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 november 2015 § 283 
Vägenhetens tjänsteskrivelse den 28 oktober 2015 
EMIs beslut 2015-02-08 
SFS 2007:215  
PM 2008-11-14 Ansvar för vägbelysning vid enskilt huvudmannaskap 
PM 2008-10-10 Advokatfirman Ann-Christine Johnsson AB 
Utdrag ur protokoll Boo landskommun 1952. 
Natur- och trafiknämnden den 25 augusti 2015 § 182 
Schablonkalkyl drift- och underhållskostnader 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 november 2015 § 283 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige upphäver av fullmäktige i Boo landskommun den 30 oktober 1952, § 
55 fattat beslut, så att samfällighetsföreningar/vägföreningar själva ska stå för drift- och 
underhållskostnader av gatu- vägbelysningen som hör till respektive väg. Beslutet ska gälla i 
varje enskilt fall från den tidpunkt då fysisk separering av sådan gatu- och vägbelysning sker 
från kommunens anläggning. 
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Beslut i natur- och trafiknämnden den 25 augusti 2015 § 182 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta beslut om att upphäva 
fullmäktigebeslut 1952-10-30 § 55 i Boo landskommun och att samfällighetsföreningar/ 
vägföreningar själva står för drift- och underhållskostnader av gatu- vägbelysningen som 
hör till respektive väg. Beslutet skall gälla i varje fall från den tidpunkt då teknisk/praktiskt 
separering av anläggningarna så medger. 
 

Yrkanden 
Bosse Ståldal yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Gunilla Grudevall Steen yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Bosse Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Gunilla 
Grudevall Steen. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau för Moderaterna fullmäktigegrupp, Jan-Eric Jansson för Kristdemokraternas 
fullmäktigegrupp, Gunilla Grudevall Steen för Liberalernas fullmäktigegrupp och Hans Peters 
för Centerpartiets fullmäktigegrupp lät gemensamt anteckna följande. 
 
”Separeringen av ansvaret för vägbelysningen har juridiska orsaker, inte ekonomiska. Vi i 
Alliansen ska sträva efter att kompensera vägföreningarna för de ökade kostnader för drift 
och underhåll som förändringen medför.”  
 
Bosse Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Att man nu går över till en annan modell för den allmänna nyttighet som vägbelysning är 
står i tjänstehandlingen. Nackalistan anser att nyttigheter som vägbelysning bl a har med 
trafiksäkerhet och trygghet att göra och ska som tidigare ansvaras, finansieras och skötas av 
kommunen. Vi hör redan idag att det tar lång tid att ersätta en lampa som inte lyser och att 
få tag i en elektriker. Kostnaden för detta är mycket hög och de oprecisa formuleringar som 
står i texten inger inte förtroende för att kostnaden kommer att belasta vägföreningar. Till 
detta ska läggas den tid det tar för icke-professionella och ideella personer som ska sköta 
tillsyn m.m. Nackalistan yrkar avslag på beslutet.” 
 
- - - - - 
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§ 330 Dnr KFKS 2015/619-751 

Placering av ensamkommande barn 
Interpellation den 21 september 2015 av Maria Lähetkangas, Gunnel Nyman Gräff och 
Mattias Qvarsell (S) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 november 2015 § 302 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 246 
Ärendet bordlades. 
 
 
- - - - - 
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§ 331 Dnr KFKS 2014/1003-315 

Beläggning med betongarmerat gräs på 
parkeringsplatser 
Motion den 24 november 2014 av Lena Rönnerstam och Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att förslagen i motionen har bifallits genom att natur- och 
trafiknämnden har infört anvisningar för betongarmerat gräs som beläggningstyp i 
kommunens tekniska handbok. 
 

Ärendet 
Motionärerna vill att kommunen i samband med förtätningsarbetet i Nacka ska medverka 
till en grönare stadsbild genom att använda betongarmerat gräs på ytor man vill ha starka 
och farbara, men ändå gröna.  
 
Natur- och trafiknämnden har genomfört förslagen i motionen genom att införa 
betongarmerat gräs som beläggningstyp i kommunens tekniska handbok och tagit fram en 
typritning för den. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 204 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2015 
Natur- och trafiknämndens beslut den 17 mars 2015, § 57 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 november 2015 § 291 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 266 
Ärendet bordlades.  

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 § 227 
Ärendet bordlades. 
Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 204 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige noterar att förslagen i motionen har bifallits genom att natur- och 
trafiknämnden har infört anvisningar för betongarmerat gräs som beläggningstyp i 
kommunens tekniska handbok. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 17 mars 2015, § 57 
Natur- och trafiknämnden ställde sig positiv till motionen och föreslog kommunfullmäktige 
anse motionen färdigbehandlad med hänvisning till natur- och trafiknämnden 2015-03-17 
har gett vägenheten i uppdrag att ta fram en typritning samt lägga till beläggningstypen i 
Bilaga A, Val av beläggning i Teknisk Handbok. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vi noterar med glädje att natur- och trafiknämnden nu infört anvisningar för 
betongarmerat gräs som beläggningstyp i kommunens tekniska handbok. Detta är extra 
glädjande för oss i Miljöpartiet då vi har lyft vid ett flertal tillfällen, bl.a. via en motion från 
2012.” 
 
- - - - - 
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§ 332 Dnr KFKS 2015/231-770 

Sjukhus i Nacka 
Motion den 23 mars 2015 av C Ståldal, E Goitom, M Carlsson och B Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen kontinuerligt för dialog med landstinget om 
utvecklad sjukvård i Nacka samt att beslut om utökning av sjukhusens kapacitet ligger hos 
landstinget. Den fortsatta utvecklingen av Nacka sjukhus kommer att bevakas och 
kommuniceras. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionärerna vill att kommunen via sina kontaktorgan med landstinget föreslår en stegvis 
utveckling av Nacka närsjukhus till ett fullskaligt sjukhus samt att resultatet av 
förhandlingarna återkopplas till Nackas invånare och till kommunfullmäktige.   
 
Nacka sjukhus är ett av de större lokala sjukhusen men det är inget fullskaligt akutsjukhus. 
Det finns enligt landstingsrådet inte heller några planer att det ska utvecklas i den 
riktningen. 
 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen kontinuerligt för dialog med landstinget om 
utvecklad sjukvård i Nacka samt att beslut om utökning av sjukhusens kapacitet ligger hos 
landstinget. Den fortsatta utvecklingen av Nacka sjukhus kommer att bevakas och 
kommuniceras. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 205 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 22 juni 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 november 2015 § 292 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 267 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 § 228 
Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 205 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen kontinuerligt för dialog med landstinget om 
utvecklad sjukvård i Nacka samt att beslut om utökning av sjukhusens kapacitet ligger hos 
landstinget. Den fortsatta utvecklingen av Nacka sjukhus kommer att bevakas och 
kommuniceras. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Christina Ståldal yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Jan-Eric Jansson yrkade, med instämmande av Mats Gerdau, bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 

Beslutsgång 
Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Jan-
Eric Janssons yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 333 Dnr KFKS 2015/233-109 

Behandling av motioner 
Motion den 23 mars 2015 av Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och Christina 
Ståldal (NL). 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar kommunstyrelsens redovisning av hur motioner bereds. 
Motionen är därmed färdigbehandlad.  
 

Ärende 
Motionärerna vill att kommunen ska besvara motioner skyndsamt och senast inom ett år. 
Kommunen har ambitionen att motioner ska beredas så skyndsamt som möjligt. Ett 
kontinuerligt internt förbättringsarbete pågår för att tydliggöra rutiner och 
ansvarsfördelning för att säkerställa en än bättre beredning av motioner.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 18 augusti 2015 § 119 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 15 juni 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 november 2015 § 293 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 268 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 
Ärendet bordlades. 
Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 206 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar kommunstyrelsens redovisning av hur motioner bereds. 
Motionen är därmed färdigbehandlad 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström yrkade, med instämmande av Mats Gerdau, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 334 Dnr KFKS 2015/232-007 

Kommunfullmäktiges revisorer 
Motion den 23 mars 2015 av B Ståldal, M Carlsson, C Ståldal och E Goitom (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktiges revisorer utses genom val och kommunallagen anger vilka som är 
valbara. Kommunfullmäktige beslutade den 15 december 2014 om reglemente för 
revisionen för innevarande mandatperiod där frågan om hur ordförande ska utses ingår. 
Kommunfullmäktige får ta ställning till förändringar och eventuellt ändrad lagstiftning inför 
nästa mandatperiod. Förslagen i motionen avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 207 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 24 juni 2015 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 november 2015 § 294 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 269 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 21 september 2015 § 230 
Ärendet bordlades. 
 
Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 207 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. 

Yrkanden 
Bosse Ståldal yrkade bifall till förslagen i motionen. 
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Khashayar Farmanbar yrkade, med instämmande av Birgit Hansson, Magnus Söderström 
och Anita Johansson, avslag på förslaget i motionen om att alla partier ska ha en post som 
revisor men bifall till förslaget om att oppositionen ska utse ordföranden för revisionen.  
 
Monica Brohede Tellström yrkade, med instämmande av Mats Gerdau, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Monica Brohede Tellströms yrkande mot Bosse 
Ståldals yrkande om representation i revisionen och fann att Monica Brohede Tellströms 
yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 55 röster 
för Monica Brohede Tellströms yrkande och 4 röster för Bosse Ståldals yrkande. 
Kommunfullmäktige hade således bifallits Monica Brohede Tellströms yrkande.  
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 2 
 
Ordföranden ställde proposition på Monica Brohede Tellströms yrkande mot Bosse 
Ståldals yrkande om ordförande för revisionen och fann att Monica Brohede Tellströms 
yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 32 röster 
för Monica Brohede Tellströms yrkande och 25 röster för Bosse Ståldals yrkande. 
Kommunfullmäktige hade således bifallits Monica Brohede Tellströms yrkande. Två 
ledamöter avstod. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 3 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot 
beslutet och ingav följande. 
 
”Socialdemokraterna ställer sig bakom motionens krav att oppositionen innehar 
ordförandeposten inom revisionen. Det tillhör god politisk sed och demokratisk sundhet. 
Det motverkar risken för att internt partimygel ska styra en viktig revisionsfunktion. Detta 
är en hygienfaktor för politisk styrning. Av just denna anledning har förkrossande majoritet 
av landets kommuner och landsting systemet där oppositionen innehar ordförandeposten 
och ofta majoritet i revisionen. Så funkar även riksdagens konstitutionsutskott. Men i 
Nacka väljer moderatledda styret att efter 40-års makthegemoni låta sina egna partivänner 
både inneha ordförandeposten och majoriteten i revisionen. Det är inte sunt.” 
 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet och 
ingav följande. 
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”Vänsterpartiet instämmer i motionens krav på att ordförande för de förtroendevalda 
revisorerna ska välja bland oppositionens revisorer. Det är inte rimligt att majoriteten ska 
tillsätta ordföranden för den grupp som kritiskt ska granska just majoritetens förvaltning. 
Förfarandet riskerar att allvarligt skada förtroendet för den viktiga revisionen och allmänt 
minska tilliten till det politiska systemet. När tilliten för politiker och det politiska systemet 
minskar så är det viktigt att inte spä misstroendet på detta flagranta sätt.” 
 
Bosse Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Monica Brohede Tellström lät anteckna följande för Liberalernas fullmäktigegrupp. 
 
”Liberalerna anser inte att kommunfullmäktige ska förändra förutsättningarna för de valda 
revisorerna under innevarande mandatperiod, och avslår därför motionen. Däremot är vi 
beredda att ta upp ett samtal om detta med samtliga partier i kommunfullmäktige inför 
nästa mandatperiod, om det inte blir en förändring av kommunallagen som föreskriver att 
ett parti från oppositionen ska få besätta ordförandeposten i revisionen. Vi anser det rimligt 
att just denna ordförande utses från ett oppositionsparti.” 
 
- - - - - 
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§ 335 Dnr KFKS 2015/235-820 

Jämställda fritidsanläggningar 
Motion den 19 mars 2015 av Martin Hellströmer (S), Khashayar Farmanbar (S), Majvie 
Swärd (S) och Helena Westerling (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår följande. 
En aktiv, tillgänglig och stimulerande fritid är en förutsättning för hög livskvalité och 
världens bästa vardag. I takt med att vi blir fler i Nacka ökar behovet av att 
fritidsanläggningar och idrottsytor planeras in och ingår i exploatering och detaljplaner. Vi 
vill ge alla världens bästa vardag runt knuten. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 230 
Fritidsnämnden den 27 augusti 2015 § 75 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 11 augusti 2015 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 november 2015 § 295 
Ärendet bordlades. 
 
Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 270 
Ärendet bordlades. 
Beslut i kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 230 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera att det utifrån fritidsnämndens 
strategiska mål 2015 redan pågår ett arbete med jämställda fritidsanläggningar. Motionen är 
med detta färdigbehandlad. 
 
Beslut i fritidsnämnden den 27 augusti 2015 § 75 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det utifrån fritidsnämndens strategiska mål 2015 redan 
pågår ett arbete med jämställda fritidsanläggningar. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
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Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 336 Dnr KFKS 2015/347-808 

Cykelutbildning för vuxna 
Motion den 14 april 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Motionären föreslår att kommunen ska initiera ett samarbete med Cykelfrämjandet så att 
fler vuxna kan få möjligheten att lära sig cykla.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 231 
Fritidsnämndens protokollsutdrag den 27 augusti 2015 § 74 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 4 augusti 2015  
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 november 2015 § 296 
Ärendet bordlades. 
Beslut i kommunfullmäktige den 19 oktober 2015 § 271 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 september 2015 § 231 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen 
initierar en cykelutbildning. Kommunfullmäktige noterar att det står föreningslivet fritt att 
arrangera en cykelutbildning om intresse finns. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i fritidsnämnden den 27 augusti 2015 § 74 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att kommunen initierar en cykelutbildning. 
Kommunfullmäktige noterar att det står föreningslivet fritt att arrangera en cykelutbildning 
om intresse finns. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
- - - - - 
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§ 337 Dnr KFKS 2015/444-409 

Ökat kollektivtrafikåkande 
Motion den 15 juni 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Lisskulla Zayane (MP) yrkar på att Nacka kommun i likhet med Tyresö kommun ska 
erbjuda Nackas vanebilister ett gratis SL-kort under två veckor för att locka bilister över till 
kollektivtrafiken.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 260 
Natur- och trafiknämnden den 22 september 2015 § 240 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 8 september 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 november 2015 § 297 
Ärendet bordlades. 
 

Beslut i kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 § 260 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad med 
hänvisning till att arbete redan pågår hos trafikenheten i denna fråga. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 22 september 2015 § 240 
Natur- och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige anser motionen 
färdigbehandlad med hänvisning till ett arbete redan pågår hos trafikenheten i denna fråga. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 338 Dnr KFKS 2014/604-734 

Vård- och omsorgsboende i Älta 
Motion den 16 juni 2014 av Gunnel Nyman Gräff och Birgitta Norström (S) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 

Ärendet 
Gunnel Nyman Gräff (S) och Birgitta Norström (S) föreslår i en motion att det kommande 
planarbetet för Älta centrum ska inrymma ett vård- och omsorgsboende. Vidare föreslår de 
att det nuvarande särskilda boendet ska omvandlas till ett trygghetsboende. Den service 
som trygghetsboendet erbjuder skulle kunna utnyttjas av de som bor i seniorlägenheterna i 
samma hus. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 294 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 14 oktober 2015 
Protokollsutdrag ÄLN 2015/148, § 71 
Tjänsteskrivelse ÄLN, Nytt äldreboende i Älta centrum 
Protokollsutdrag MSN 2014/137-219, § 330 
Tjänsteskrivelse MSN, Bygg nytt äldreboende i Älta centrum 
Motion, Bygg nytt äldreboende i Älta centrum 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 294 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige noterar att det antagna detaljplaneprogrammet för Älta 
centrum inrymmer ett särskilt boende för äldre.  

2. Kommunfullmäktige avslår motionens två förslag som rör trygghetsboende. 
Kommunstyrelsen noterar att det nuvarande särskilda boendet i Älta centrum inte 
är lämpligt att omvandlas till trygghetsboende. Bedömningen är att förslaget är 
förenat med alltför höga kostnader för respektive hyresgäst. 

3. Därmed är motionen färdigbehandlad. 

Beslut i äldrenämnden den 17 juni 2015 § 71 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att bifalla att-sats 1 av motionens förslag.   
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionens förslag vad gäller att-sats 
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2 och 3. Detta då det ökande framtida behovet av trygghets- och servicebostäder innebär 
att fler av dessa bostadsformer behöver byggas i Nacka. Äldrenämnden ansåg att 
kommunen behöver intensifiera arbetet för att olika alternativa boendeformer för äldre ska 
etableras, även i centrala delar av Älta. Att peka ut att just Älta seniorcenter skall omvandlas 
till trygghetsboende är inte ett bra alternativ eftersom antalet lägenheter skulle bli för få för 
att uppnå en skälig hyresnivå med gemensamhetslokaler inkluderade. Dessutom är det i 
dagsläget inte aktuellt för Älta seniorcenter att byta lokaler.  

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 10 december 2014 § 330 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut i den 
del motionen avser miljö- och stadsbyggnadsnämndens ansvarsområde. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det pågående arbetet med detaljplaneprogram och den 
kommande detaljplaneringen för Älta centrum kan medföra ytterligare äldreboenden i 
området, om och när behov uppstår. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 339 Dnr KFKS 2015/445-799 

Motion om våldsbejakande extremism 
Motion den 15 juni 2015 av Khashayar Farmanbar, Zakia Mirza, Ella Tegsten, Majvie 
Swärd, Maria Lähetkangas (S) och Rolf Wasteson (V) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 

Ärende 
I en motion från (S) och (V) föreslås att kommunen tillsammans med civilsamhället, där 
inberäknat lokala föreningar, tar initiativ till konkret arbete som förebygger att unga 
ansluter sig till våldsbejakande extremism.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 295 
Brottsförebyggande rådet den 8 september 2015 § 1 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 september 2015 
Uttalande från Fisksätras föreningsråd den 17 mars 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 november 2015 § 295 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 

 Kommunfullmäktige noterar att ansvaret för att arbeta förbyggande mot 
våldsbejakande extremism ligger inom berörda nämnders ansvar, och uttalar vikten 
av att arbetet bedrivs i samverkan mellan nämnderna och med lokala organisationer 
som arbetar med ungdomar och unga vuxna. 

 Kommunfullmäktige noterar att brottsförebyggande rådet kommer att ta fram ett 
styrdokument för ett tryggt och säkert Nacka, där arbetet mot våldsbejakande 
extremism bör utgöra en del. 

 Kommunfullmäktige beslutar att motionen därmed färdighandlad. 

Beslut i brottsförebyggande rådet den 8 september 2015 § 1 
Kommunstyrelsens brottsförebyggande råd föreslog kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige fatta följande beslut: 

 Kommunfullmäktige noterar att ansvaret för att arbeta förbyggande mot 
våldsbejakande extremism ligger inom berörda nämnders ansvar, och uttalar vikten 
av att arbetet bedrivs i samverkan mellan nämnderna och med lokala organisationer 
som arbetar med ungdomar och unga vuxna. 
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 Kommunfullmäktige noterar att brottsförebyggande rådet kommer att ta fram ett 
styrdokument för ett tryggt och säkert Nacka, där arbetet mot våldsbejakande 
extremism bör utgöra en del. 

 Kommunfullmäktige beslutar att motionen därmed färdighandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 340 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
Inga anmälningar till mötet. 
 
- - - - - 
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§ 341 

Anmälningar från revisorerna 
 
Revisionsskrivelse och revisionsrapport nr 1/2015 Granskning av intern kontroll kopplat 
till räkenskaperna 
 
Revisionsskrivelse och revisionsrapport nr 3/2015 Upphandling och inköp 
 
Revisionsskrivelse och revisionsrapport nr 5/2015 Granskning av projektet Pulsen 
Combine 
 
Revisionsskrivelse och revisionsrapport nr 6/2015 Granskning av finanshanteringen 
 
- - - - - 
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§ 342 Dnr KFKS 2015/846-319 

Klotterskydd vid Henriksdalsberget 
Motion den 14 december 2015 av Eric Myrin (SD) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 343 Dnr KFKS 2015/850-429 

Projekt om ett bilfritt år 
Motion den 14 december 2015 av Sidney Holm (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 344 Dnr KFKS 2015/874-429 

Miljösaneringsfond 
Motion den 14 december 2015 av Sidney Holm (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 345 Dnr KFKS 2015/848-289 

Vandrarhem vid Hamn i Fisksätra 
Motion den 14 december 2015 av Sidney Holm (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 346 Dnr KFKS 2015/849-712 

Miljöcertifiering av Nackas förskolor 
Motion den 14 december 2015 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 347 Dnr KFKS 2015/851-773 

Den psykiska hälsan hos äldre 
Motion den 14 december 2015 av Ninni Lindberg (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 348 Dnr KFKS 2015/852-219 

Bensinstation vid Saltsjöbadens centrum 
Motion den 14 december 2015 av Erik Svanfeldt, Majvie Swärd och Khashayar Farmanbar 
(S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
 
 


